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P R O T O K Ó Ł 

--------------------------------- 

ze wspólnego  posiedzenia  Komisji Rady Miejskiej w Łazach 

odbytego w dniu  24.08.2020 r. o  godz. 15.00 

w Urzędzie Miejskim w Łazach ul. Traugutta 15. 

 

Listy obecności w załączeniu. 

Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach – powiedziała,             
że w związku z zaistniałą sytuacją w kraju dot.  COVID-19 zarządza się możliwość 
uczestniczenia przez Radnego we wspólnym  posiedzeniu Komisji Rady Miejskiej    
w Łazach za pomocą środków porozumiewania się na odległość (zdalny tryb 
obradowania). 
 
14 Radnych  wzięło  udział w posiedzeniu. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady  otwarła posiedzenie, powitała przybyłych                 

i poinformowała, że tematem  jest:  

1. Analiza i zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miejskiej w Łazach. 

2. Sprawy bieżące i różne. 

Ad.1. 

Radni przystąpili do analizy przedłożonych projektów uchwał oraz zaopiniowali jak 

poniżej: 

1.Podjęcie uchwały  w sprawie: zmiany Uchwały budżetowej Gminy Łazy na rok 

2020. 

 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy – powiedziała, że niniejszym projektem uchwały 

proponuje się: 

1). zwiększyć plan wydatków budżetowych o 1.795.980,00 zł z tytułu: 

- otrzymania dofinansowania do komunikacji gminnej z Funduszu rozwoju 
przewozów autobusowych o charakterze użyteczności publicznej w wysokości 
409.980,00 zł, 

- uchwalenia wyższej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
w wysokości 1.386.000,00 zł; 

2). zwiększyć plan wydatków budżetowych o 1.907.751,00 zł z przeznaczeniem 
na: 
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- zakup usług komunikacyjnych w wysokości 409.980,00 zł, 

- odbiór odpadów komunalnych z mieszkań komunalnych o 13.000,00 zł, 

- zakup samochodu do przewozu dzieci niepełnosprawnych w wysokości 
50.000,00 zł (uzyskano dofinansowanie z PFRON w wysokości 90.000,00 zł), 

- zakup samochodu pożarniczego wraz z wyposażeniem w wysokości 
61.771,00 zł ( pozyskano środki w wysokości: 685.960,20 zł z RPO, 260.000,00 
Województwo Śląskie, wkład własny po zwiększeniu 194.680,80 zł), 

- odbiór odpadów od mieszkańców o 1.373.000,00 zł. 

3). W wyniku wprowadzonych zmian zostanie zwiększony planowany deficyt 
budżetu o 111.771,00 zł. Deficyt proponuje się sfinansować niewykorzystanymi 
środkami pieniężnymi wynikającymi z rozliczenia dochodów i wydatków nimi 
finansowanych związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu 
określonymi w odrębnych ustawach. 

4). O tę samą kwotę zostaną zwiększone przychody budżetu. 

5). Dokonuje się aktualizacji załącznika planowanych do udzielenia dotacji 
z budżetu gminy poprzez wprowadzenie dotacji dla OSP Rokitno Szlacheckie na 
zakup motopompy w wysokości 10.000,00 zł. Wartość całości zadania to kwota 
42.000,00 zł, pozyskano dofinansowanie z MSWiA w wysokości  32.000,00 zł. 

Radna Renata Supernak – zapytała ile mamy dopłacić do gospodarki odpadów 

komunalnych. 

Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy – powiedziała, że w budżecie na rok 2020, 

natomiast to są środki, które pozostały z roku 2019. Na opłacie śmieciowej  nie 

zostały ale to są środki unijne. Nie mamy dopłacić do odpadów komunalnych tylko 

zwiększyć plan z tytułu zwiększenia usługi, które świadczy nam firma. Sprawa była 

omawiana na sesjach i jeżeli zwiększa się wartość usługi to musimy więcej zapłacić. 

Radna Renata Supernak zapytała jak się zwiększyła wartość usługi. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że na rok 2020 zwiększyła się  o kwotę  
1.373.000,00 zł. 

Radna Supernak zapytała skąd ta kwota się wzięła, bo przecież umowa jest już 
podpisana. 

Pani Skarbnik powiedziała, że umowa nie jest jeszcze podpisana, była podpisana ale 
trzy lata temu. Obecna usługa jest na podstawie wyboru z wolnej ręki i jest co 
miesięcznie pisana do puki nie zostanie rozstrzygnięte postępowanie przed Krajową 
Izbą Odwoławczą. 

Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach – powiedziała, że 

umowa nie jest jeszcze podpisana umowa ponieważ ALBA wniosła protest. My teraz 

z miesiąca na miesiąc podpisujemy umowę z wolnej ręki z firmą, która ma 

najkorzystniejszą  ofertę. 

 

Pan Burmistrz wyjaśnił, że ta umowa z przed trzech lat skończyła się 30 czerwca br. 

Pani Skarbnik powiedziała, że my zwiększamy plan wydatków.   
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Opinie Komisji są następujące: 

- Komisja Budżetowa zaopiniowała pozytywnie większością głosów ( 6 głosów za,       

1 głos wstrzymujący się ), 

- Komisja Rozwoju i Promocji zaopiniowała pozytywnie większością głosów ( 3 głosy 

za,     1 głos wstrzymujący się ), 

- Komisja Bezpieczeństwa i Ochrony Środowiska zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie  ( 3 głosy za ). 

 
2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/87/2020 Rady Miejskiej         
w Łazach  z dnia  22 kwietnia  2020 roku w sprawie ustalenia zasad poboru opłaty 
skarbowej. 
 
Ilona Pelon – Sekretarz Gminy  - powiedziała, że zmiana uchwały spowodowana jest 
faktem przejścia na emeryturę jednego z inkasentów. W miejsce emerytowanego 
pracownika proponuje się ustalić inkasentką panią Milenę Staroń. 
 
3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie ulgi w spłacie 
należności cywilnoprawnej. 
 
Barbara Cyganek – Skarbnik Gminy – powiedziała, że Spółka Promax zwróciła się     
z prośbą o odroczenie terminu płatności kolejnej raty za zbyty na jej rzecz majątek. 
Rata czerwcowa wynosiła 2.500.000,00 zł, Spółka wpłaciła na rzecz gminy 
1.200.000,00 zł. W uzasadnieniu Spółka podniosła konieczność poniesienia 
dodatkowych wydatków związanych z budową kanalizacji (wymiana sieci 
wodociągowej) oraz koniecznością podpisania umowy na roboty dodatkowe 
nieprzewidziane w umowie oraz dokumentacji technicznej. Spowodowało to, że 
środki  przeznaczone na spłatę zobowiązania, zostały wykorzystane na cele budowy 
kanalizacji.  

Radna Renata Supernak – zapytała czy jest możliwość na końcu ulicy Stawowej       
w Łazach wybudować kolektor. 
 
Maciej Kaczyński – Burmistrz Łaz odpowiedział, że nie da się drogi Stawowej 
przebudować, gdyż nie ma możliwości technicznych. 
 
Opinia Komisji Budżetowej jest jednogłośnie pozytywna ( 7 głosów za ). 
 
4. Podjęcie uchwały  w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie 
Łazy na rok szkolny 2020/2021. 
 

Anna Gorgoń – Inspektor ds. edukacji – powiedziała, że na podstawie  art. 39a ust. 3 
ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Prawo oświatowe Rada Gminy określa na każdy rok 
szkolny średnią cenę jednostki paliwa w gminie, która jest brana pod uwagę przy 
wyliczeniu kwoty zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci niepełnosprawnych  
do szkół i placówek oświatowych, jeżeli dowożenie zapewniają rodzice.  
Na terenie Gminy Łazy funkcjonują dwie stacje paliw: jedna w Ciągowicach przy      
ul. Zwycięstwa (Osys), a druga w Łazach przy ul. Wiejskiej (Carrefour express). Obie 
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stacje sprzedają paliwa w postaci benzyny bezołowiowej Pb95, oleju napędowego      
i autogazu (LPG). Weryfikacji cen paliw dokonano w dniach 29.06.2020 r. oraz 
6.07.2020 r.  

 

Ceny tych paliw kształtowały się  odpowiednio na poziomie 

1) w przypadku Stacji Paliw Osys w Ciągowicach: 

a) dla oleju napędowego w dniu 29.06.2020 r. 4 zł 15 gr za litr,  

w dniu 6.07.2020 r. 4 zł 19 gr za litr, średnio 4 zł 17 gr za litr; 

b) dla benzyny w dniu 29.06.2020 r. 4 zł 21 gr za litr,  

w dniu 6.07.2020 r. 4 zł 26 gr za litr, średnio 4 zł 24 gr za litr; 

c) dla autogazu w dniu 29.06.2020 r. 1 zł 99 gr za litr,  

w dniu 6.07.2020 r. 1 zł 99 gr za litr, średnio 1 zł 99 gr za litr; 

2) w przypadku Stacji Paliw Carrefour express w Łazach: 

a) dla oleju napędowego w dniu 29.06.2020 r. 4 zł 27 gr za litr,  

w dniu 6.07.2020 r. 4 zł 27 gr za litr, średnio 4 zł 27 gr za litr; 

b) dla benzyny w dniu 29.06.2020 r. 4 zł 27 gr za litr,  

w dniu 6.07.2020 r. 4 zł 29 gr za litr, średnio 4 zł 28 gr za litr; 

c) dla autogazu w dniu 29.06.2020 r. 1 zł 99 gr za litr,  

w dniu 6.07.2020 r. 1 zł 99 gr za litr, średnio 1 zł 99 gr za litr; 

3) średnio w przypadku dwóch stacji: 

a) dla oleju napędowego na 4 zł 22 gr za litr; 

b) dla benzyny na 4 zł 26 gr za litr; 

c) dla autogazu na 1 zł 99 gr za litr. 

Radna Renata Supernak – zapytała ile jest dzieci dowożonych przez rodziców. 

Anna Gorgoń odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy złożone są dwa wnioski o zwrot 

kosztów dowozu dzieci przez rodziców. 

Opinia Komisji Budżetowej jest jednogłośnie  pozytywna ( 6 głosów za ). 

 
5. Podjęcie uchwały  w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.  

Małgorzata Ściślicka – p.o. Kierownika Wydziału Gospodarowania Nieruchomościami 
– powiedziała, że Rada Miejska Uchwałą nr XXXIX/335/18 z dnia 26 września 2018 r. 
zaliczyła przedmiotową drogę do kategorii dróg gminnych. Uchwała ta została 
zaskarżona do Sądu przez organ nadzoru z zarzutem, że droga nie stanowi 
własności Gminy. Gmina broniła się przed Sądem, zarzutem że działka stanowi 
własność Gminy od 27 maja 1990 r. a brak decyzji uwłaszczeniowej wynika jedynie 
opieszałości Wojewody, który pomimo obowiązku nie wydał decyzji uwłaszczeniowej. 
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WSA w Gliwicach wyrokiem z 13 maja 2019 r. stwierdził nieważność tej uchwały 
uznając, że na chwilę podejmowania uchwały brak było decyzji uwłaszczeniowej, 
a tym samym uchwała nie mogła być podjęta. 

Wyrok WSA został zaskarżony skargą kasacyjną z argumentacją, że wyrok jest 
niesłuszny bo Wojewoda swoją  decyzją z 22 lipca 2019 r. stwierdził jednak nabycie 
przedmiotowej nieruchomości na własność przez Gminę z dniem 27 maja 1990 r. 
Naczelny Sąd Administracyjny nie podzielił tej argumentacji i wyrokiem z 14 lipca 
2020 r. sygn. akt I OSK 1846/19 skargę kasacyjną oddalił uzasadniając to tym,         
że pomimo, że Gmina rzeczywiście stała się właścicielem nieruchomości z dniem 
27 maja 1990 r. to Rada winna poczekać z rozstrzygnięciem kwestii nadania drogi 
publicznej do chwili wydania decyzji uwłaszczeniowej przez Wojewodę. 

W obecnym chwili stan prawny nieruchomości nie budzi wątpliwości, ale ze względu 
na prawomocny wyrok WSA konieczne jest podjęcie ponownie uchwały o tej samej 
treści jak pierwotna. 

Opinia Komisji Rozwoju i Promocji jest jednogłośnie  pozytywna ( 4 głosy za ). 

 
Ad.2. 
 
Anna Staniaszek – Przewodnicząca Rady Miejskiej w Łazach – poprosiła Radnych, 
aby jak najszybciej złożyli korekty i wyjaśnienia do oświadczeń majątkowych            
za 2019 r.  
 
Następnie zapoznała Radnych z korespondencją jaka wpłynęła do Rady w okresie 
międzysesyjnym.  
 
Korespondencja jest do wglądu w Biurze Rady. 

Radna Renata Supernak – powiedziała, że chciałaby uczestniczyć w spotkaniu 
dotyczącym podziału środków finansowych z Akcji zima. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokół sporządziła Teresa Kurzacz 

 

                                                                                          Przewodnicząca  

                                                                                   Rady Miejskiej w Łazach 

 

                                                                                    /-/   Anna Staniaszek 
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